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Előnyben a feketézők
Törvénytelen vállalkozók akadályozzák törvényes munkájában
• Az illegális sze-
mélyfuvarozók ellen 
küzd Barabás Zoltán 
nyárádgálfalvi lakos, 
a Zozo Taxi cég tulaj-
donosa. Mint mondja, 
eredménytelenül, 
mert szerinte sem az 
önkormányzat, sem a 
helyi rendőrség nem 
tesz semmit, ő leg-
alábbis úgy érzi, hogy 
nem partnerek a „fe-
kete taxizás” vissza-
szorításában.

A N TA L E R I K A

M iután többször is megke-
reste a helyi rendőrséget, 
valamint a nyárádgálfalvi 

önkormányzatot, Barabás Zoltán pa-
naszával a Székelyhonhoz fordult, és 
aprólékosan ismertette mindazokat 
a nehézségeket, amelyek akadályoz-
zák munkája végzésében.

Elveszik a klienseit

Mivel már korábbról volt taxis ta-
pasztalata, és felmérte Nyárád-

gálfalva, illetve a környék-
beli települések lakóinak 
igényeit, engedélyt kért a he-
lyi önkormányzattól, hogy 
taxizhasson. Mire azt kézhez 

kapta és beindította vállalko-
zását, azt is felismerte, hogy a falu-

jából elég szép számban vállalnak il-
legálisan személyszállítást. Ez pedig 
zavarja az ő tevékenységét. Úgy véli, 
tőle veszik el a klienseket, és míg ő 
a törvényt betartva működteti vál-
lalkozását, adót fi zet, azok teljesen 
törvénytelenül, feketén fuvaroznak. 
„Júliusban leadtam az általam meg-
fi gyelt feketézők listáját a rendőrség-
hez, tizenegy gépkocsi rendszámát. 
Jelentettem a helyi tanácsnál is, a 
kamerám által készített videófelvé-
teleket, fotókat is elküldtem” – ma-
gyarázta a nyárádgálfalvi Zozo Taxi 
tulajdonosa, hozzátéve, hogy úgy 
érzi, sem a rendőrség, sem a polgár-
mesteri hivatal nem állt mellé a tör-
vénytelen fuvarozók visszaszorítá-
sában. „A rendőrségen azt a választ 
kaptam, hogy felszólítást küldtek az 
általam megnevezett személyeknek, 
hogy törvénytelenül ne vállaljanak 
személyszállítást. Azt is mondták, 
hogy az illető taxizók nem pénzért 

fuvaroztak, hanem rokont, barátot, 
családtagot vittek egyik helyről a 
másikra” – fogalmazta meg panaszát 
Barabás Zoltán, aki azt is elmondta, 
hogy vállalkozása beindításakor 
alkalmazott egy személyt, aki dél-
utánonként abbahagyta a munkát, a 
céges autót letette, majd a sajátjával 
folytatta a taxizást. Ez tudomásá-
ra jutott, a rendőrségen bejelentést 
tett, amiért a volt alkalmazott meg-
fenyegette. „Nyomátról, Bedéből, 
Adorjánból nincsenek utasaim, mert 
a feketézők elveszik őket előlem. Én 
Nyárádszeredából, Szentháromság-
ról, Gálfalváról szállítok olyan klien-
seket, akik hivatalos ügyeket intéz-
nek vagy nagybevásárlást végeznek 
a városban, vagy Nyárádszeredában 
van dolguk. Mivel rossz a tömegköz-
lekedés a települések között, igény 
van a taxis szolgáltatásra” – avatott 
be a vidéki taxizás lehetőségeibe, azt 
is megemlítve, hogy miután telefon-

számát, cége hirdetését kifüggesz-
tette a község forgalmasabb helyein, 
azok nagyon hamar eltűntek, a fa-
lubeliek pedig a feketézőket hívják, 
keresik, ha fuvarra van szükségük. 

A gazdasági rendőrség 
az illetékes az ügyben

Felkerestük Karácsony Károlyt, Nyá-
rádgálfalva polgármesterét, aki a 
Székelyhonnak elmondta, tudomása 
van Barabás Zoltán panaszáról, ik-
tatták a beadványát, majd továbbí-
tották a helyi rendőrségnek, és erről 
őt is tájékoztatták. „Nem a mi fela-
datunk kinyomozni, hogy tényleg 
vannak-e feketén taxizó személyek. 
Ezzel a problémával a gazdasági 
rend őrséghez kell fordulni” – vála-
szolta érdeklődésünkre az elöljáró.

Már-már hiába váltott ki enge-

délyt. Barabás Zoltán úgy véli, a 

feketézők miatt kevés a munkája
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Ö sszesen 260 ezer euróra pályá-
zott Hargita Megye Tanácsa a 

Norvég Alapnál, amelyből elszige-
telt háztartások áramellá-
tását oldhatják meg – szá-
molt be Bíró Barna Botond, 
az intézmény alelnöke. 
Mint mondta, a helyi ön-
kormányzatok adatbázisát 
alapul véve összegezték 
azokat az elszigetelt háztar-

tásokat, amelyeket gazda-
sági vagy egyéb megfontolásokból 
nem csatlakoztattak a szolgáltatók a 
villamossági hálózatra.

Ötvenkét háztartás

A megpályázott összegből ötven-
két háztartást szerelhetnek fel öt 
kilowattos napelemekkel, továbbá 
a belső hálózatot is kialakítják. Az 
ezekkel termelt áram elegendő lesz 
a világítás, ugyanakkor a mosógép 
és a hűtő üzemeltetésére is – ma-
gyarázta Bíró. A projektben érintett 
települések között van Tusnádfür-
dő, a Csíkcsicsóhoz tartozó Csara-
csó, Kászonaltíz, Székelyudvarhely 
(Szejkefürdő, Bethlenfalva, Szászok 
tábora), Lövéte, Máréfalva, Korond 
község (Kalonda-tető), Zetelaka, 
Gyergyószentmiklós, Gyergyószár-
hegy, Gyergyóholló és Gyergyó-
várhegy is. Háztartásonként 5 ezer 

eurós beruházásról van szó, a rend-
szerek felszerelésével pedig egy sze-
beni vállalkozót bíztak meg, amely 
jövő tavasszal kezdi el a munkát. A 
kivitelezési idő tíz hónap.

„Életbe vágóan fontos”

Bálint Tibor, a program egyik szejke-
fürdői kedvezményezettje elmondta, 
a gazdálkodás érdekében is „életbe 
vágóan fontos” a villanyáram bizto-
sítása, korábban ezt generátorral ol-
dották meg. A megbízást elnyert vál-

lalkozó arról beszélt, hogy terveik 
szerint már tavasszal elkezdhetik a 
kivitelezést, amit 30-40 napon belül 
be is fejeznének. Az elhangzottak-
hoz annyit tett hozzá, hogy a rend-
szer akkumulátorokban fogja tárolni 
a megtermelt áramot.

Elszigetelt háztartások lakóin segítenek a norvég pénzből
• Ötvenkét elszigetelt háztartásban szerelhetnek fel 
napelemeket olyan helyszíneken, ahová a szolgáltató 
nem terjesztette ki a villamoshálózatot.

Norvég Alap

A Norvég Alapról azt kell tudni, 

hogy három olyan ország hozta 

létre – Norvégia, Izland és Liech-

tenstein –, amely annak ellenére 

csatlakozhatott az Európai 

Gazdasági Térséghez, hogy nem 

léptek be az Európai Unióba. 

Így a közös költségvetéshez 

nem járulnak hozzá, miközben 

élvezik az uniós piac előnyeit. 

Ezért vállalták, hogy támogatást 

nyújtanak a 2004-ben és 2007-

ben csatlakozott tagállamok fel-

zárkóztatásának költségeihez.

Biró Barna Botond a bejelentésen 
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Átverős üzenetek
Ismeretlen személyek ismét ha-

mis üzeneteket küldenek az Or-

szágos Adóhatóság (ANAF) ne-

vében – figyelmeztettek szerdai 

közleményükben az intézmény 

illetékesei. Az ANAF nevében 

küldött hamis körlevélnek van 

egy „adókimutatás” (evidenţa 

fiscală) nevű csatolmánya, 

amelyet nem szabad megnyitni 

– hangsúlyozták. „Ne nyissák 

meg ezeket a leveleket, sem a 

csatolt dokumentumokat vagy 

a linkeket; ne küldjenek pénzt a 

megadott számlaszámra” – idéz 

az Agerpres hírügynökség az 

adóhatóság közleményéből, 

amelyben hangsúlyozzák, hogy 

a Privát Virtuális Tér elnevezésű, 

ingyen használható platformot 

az intézménnyel való bizton-

ságos kommunikáció céljából 

fejlesztették ki. 

Minisztériumi pénz
A Kovászna megyei Málnáson 

balneológiai képzőközpontot 

hoznak létre, a Maros megyei 

Nyárádszeredában fiataloknak 

szánt lakásokat építenek, a 

Hargita megyei Vágásban pedig 

felújítják a művelődési házat a 

fejlesztési szaktárca finanszí-

rozásával – derül ki az RMDSZ 

szerdai közleményéből.  A há-

rom erdélyi beruházásra közel 

50 millió lejt biztosít a fejlesz-

tési minisztérium. Kovászna 

megyében, Málnásfürdőn a régi 

szállodát alakítják át, bővítik 

ki és korszerűsítik. Nyárádsze-

redában 25, fiataloknak szánt 

lakást épít a fejlesztési minisz-

térium. A 25 lakást tartalmazó, 

négyemeletes épületben 22 

kétszobás és 3 egyszobás lakás 

lesz. A Bögöz községhez tarto-

zó Vágás településen korszerű-

sítik a művelődési házat, a fél 

évszázados épület felújítására 

4,5 millió lejt biztost a fejleszté-

si szaktárca.
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